
2001年全国硕士研究生入学统一考试英语试题
Section II: Cloze Test

Directions:

For each numbered blank in the following passage, there are four choices marked [A], [B], [C] and [D]. Choose the best one and mark your answer on ANSWER SHEET 1 by blackening the corresponding letter in the brackets with a pencil. (10 points)

The government is to ban payments to witnesses by newspapers seeking to buy up people involved in prominent cases __31__ the trial of Rosemary West.

In a significant __32__ of legal controls over the press, Lord Irvine, the Lord Chancellor, will introduce a __33__ bill that will propose making payments to witnesses __34__ and will strictly control the amount of __35__ that can be given to a case __36__ a trial begins.

In a letter to Gerald Kaufman, chairman of the House of Commons Media Select Committee, Lord Irvine said he __37__ with a committee report this year which said that self regulation did not __38__ sufficient control.

__39__ of the letter came two days after Lord Irvine caused a __40__ of media protest when he said the __41__ of privacy controls contained in European legislation would be left to judges __42__ to Parliament.

The Lord Chancellor said introduction of the Human Rights Bill, which __43__ the European Convention on Human Rights legally __44__ in Britain, laid down that everybody was __45__ to privacy and that public figures could go to court to protect themselves and their families.

“Press freedoms will be in safe hands __46__ our British judges,” he said.

Witness payments became an __47__ after West was sentenced to 10 life sentences in 1995. Up to 19 witnesses were __48__ to have received payments for telling their stories to newspapers. Concerns were raised __49__ witnesses might be encouraged to exaggerate their stories in court to __50__ guilty verdicts.

31.
[A] as to


[B] for instance
[C] in particular
[D] such as

32.
[A] tightening

[B] intensifying
[C] focusing

[D] fastening

33.
[A] sketch

[B] rough


[C] preliminary
[D] draft

34.
[A] illogical

[B] illegal

[C] improbable
[D] improper

35.
[A] publicity

[B] penalty

[C] popularity

[D] peculiarity

36.
[A] since


[B] if


[C] before

[D] as

37.
[A] sided


[B] shared

[C] complied

[D] agreed

38.
[A] present

[B] offer


[C] manifest

[D] indicate

39.
[A] Release

[B] Publication
[C] Printing

[D] Exposure

40.
[A] storm


[B] rage


[C] flare


[D] flash

41.
[A] translation

[B] interpretation
[C] exhibition

[D] demonstration

42.
[A] better than

[B] other than

[C] rather than

[D] sooner than

43.
[A] changes

[B] makes

[C] sets


[D] turns

44.
[A] binding

[B] convincing
[C] restraining

[D] sustaining

45.
[A] authorized

[B] credited

[C] entitled

[D] qualified

46.
[A] with


[B] to


[C] from


[D] by

47.
[A] impact

[B] incident

[C] inference

[D] issue

48.
[A] stated


[B] remarked

[C] said


[D] told

49.
[A] what


[B] when


[C] which

[D] that

50.
[A] assure

[B] confide

[C] ensure

[D] guarantee

（2001年31，0.596）
The government is to ban payments to witnesses by newspapers seeking to buy up people involved in prominent cases __31__ the trial of Rosemary West.

In a significant __32__ of legal controls over the press, Lord Irvine, the Lord Chancellor, will introduce a __33__ bill that will propose making payments to witnesses __34__ and will strictly control the amount of __35__ that can be given to a case __36__ a trial begins…

[A] as to


[B] for instance
[C] in particular
[D] such as

分析：举例
因为选项提示我们此处考的可能是逻辑关系，而__31__后的trial of Rosemary West正是对__31__前的cases作例证，所以此处是一个举例逻辑关系；as to至于、for instance比如，为举例逻辑关系，但是作为插入语前后需要逗号、in particular特别是、such as比如，为举例逻辑关系，只有such as符合，所以排除A，B。C。
（2001年32，0.254）
…The government is to ban payments to witnesses by newspapers seeking to buy up people involved in prominent cases __31__ the trial of Rosemary West.

In a significant __32__ of legal controls over the press, Lord Irvine, the Lord Chancellor, will introduce a __33__ bill that will propose making payments to witnesses __34__ and will strictly control the amount of __35__ that can be given to a case __36__ a trial begins.

In a letter to Gerald Kaufman, chairman of the House of Commons Media Select Committee, Lord Irvine said he __37__ with a committee report this year which said that self regulation did not __38__ sufficient control…

[A] tightening

[B] intensifying
[C] focusing

[D] fastening

分析：近义词辨析
因为四个选项虽为学生熟知，但是近义词辨析向来不是非英语专业学生的强项，并且这四个选项本身不易区分，所以不排除。
按逻辑和保险起见，我们只做到这一步；以下仅供英语和语感较好的学生参考。
进一步分析：因为tightening（对抽象事物的）加紧、intensifying加强、focusing集中、fastening（对具体事物的）加紧，tightening带入表示加紧对……的控制，最为适合，所以排除B，C，D。
（2001年33，0.362）
…The government is to ban payments to witnesses by newspapers seeking to buy up people involved in prominent cases __31__ the trial of Rosemary West.

In a significant __32__ of legal controls over the press, Lord Irvine, the Lord Chancellor, will introduce a __33__ bill that will propose making payments to witnesses __34__ and will strictly control the amount of __35__ that can be given to a case __36__ a trial begins.

In a letter to Gerald Kaufman, chairman of the House of Commons Media Select Committee, Lord Irvine said he __37__ with a committee report this year which said that self regulation did not __38__ sufficient control…

[A] sketch

[B] rough


[C] preliminary
[D] draft

分析：混合技巧：并列+时态时间
因为定语从句是一个并列逻辑关系，故__33__的线索来自于定语从句，而定语从句中用了一般将来时，说明这个法案（bill）尚未成立；而sketch草图（用于带图案的，未完成的东西，如设计图；而不是文字的，如法案）、rough粗糙、preliminary初步的、draft草稿，所以排除A，B。
按逻辑和保险起见，我们只做到这一步；以下仅供英语和语感较好的学生参考。
进一步分析：因为西方人表达草案的习惯就是draft bill，所以排除A，B，C。
（2001年34，0.712）
…The government is to ban payments to witnesses by newspapers seeking to buy up people involved in prominent cases __31__ the trial of Rosemary West.

In a significant __32__ of legal controls over the press, Lord Irvine, the Lord Chancellor, will introduce a __33__ bill that will propose making payments to witnesses __34__ and will strictly control the amount of __35__ that can be given to a case __36__ a trial begins.

In a letter to Gerald Kaufman, chairman of the House of Commons Media Select Committee, Lord Irvine said he __37__ with a committee report this year which said that self regulation did not __38__ sufficient control…

[A] illogical

[B] illegal

[C] improbable
[D] improper

分析：句子前后一致，2级
因为上一句既然提到：ban payment to witnesses，而且又大量出现与法律有关的词：cases、trial、legal、bill，那么本句只能表达payment to witness在法律上不被允许，而illogical表示不符合逻辑的、illegal表示不符合法律的、improbable表示不符合可能性的、improper表示不符合习惯的，所以排除A，C，D。
（2001年35，0.361）
…The government is to ban payments to witnesses by newspapers seeking to buy up people involved in prominent cases __31__ the trial of Rosemary West.

In a significant __32__ of legal controls over the press, Lord Irvine, the Lord Chancellor, will introduce a __33__ bill that will propose making payments to witnesses __34__ and will strictly control the amount of __35__ that can be given to a case __36__ a trial begins.

In a letter to Gerald Kaufman, chairman of the House of Commons Media Select Committee, Lord Irvine said he __37__ with a committee report this year which said that self regulation did not __38__ sufficient control…

[A] publicity

[B] penalty

[C] popularity

[D] peculiarity

分析：并列
因为and是一个并列逻辑关系词，可以推测这里考的可能是并列逻辑关系。这个法案要干两件事，而目的都是为了防止媒体贿赂证人ban payment to witnesses；本句话的意思是：严格控制给与一个案件的__35__量，而publicity宣传、penalty惩罚、popularity流行度、peculiarity特征。只有带入publicity或popularity，才能做到防止媒体贿赂证人，所以排除B，D。
按逻辑和保险起见，我们只做到这一步；以下仅供英语和语感较好的学生参考。
进一步分析：因为popularity带入语义重复，popularity流行度，本身就带有量的意思，与the amount of语义重复，如果要用popularity的话，要变化表达为：control the popularity that can be given to a case……所以排除B，C，D。
（2001年36，0.560）
…The government is to ban payments to witnesses by newspapers seeking to buy up people involved in prominent cases __31__ the trial of Rosemary West.

In a significant __32__ of legal controls over the press, Lord Irvine, the Lord Chancellor, will introduce a __33__ bill that will propose making payments to witnesses __34__ and will strictly control the amount of __35__ that can be given to a case __36__ a trial begins.

In a letter to Gerald Kaufman, chairman of the House of Commons Media Select Committee, Lord Irvine said he __37__ with a committee report this year which said that self regulation did not __38__ sufficient control…

[A] since


[B] if


[C] before

[D] as

分析：常识推理
因为since和if带入都表示在案件开始之后控制案件的宣传、before带入表示之前控制、as带入表示当时控制，根据常理贿赂当然是发生在案件审判之前，按照常理，应该在案件开始之前控制宣传，所以排除A，B，D。
（2001年37，0.638）
…In a significant __32__ of legal controls over the press, Lord Irvine, the Lord Chancellor, will introduce a __33__ bill that will propose making payments to witnesses __34__ and will strictly control the amount of __35__ that can be given to a case __36__ a trial begins.

In a letter to Gerald Kaufman, chairman of the House of Commons Media Select Committee, Lord Irvine said he __37__ with a committee report this year which said that self regulation did not __38__ sufficient control.

__39__ of the letter came two days after Lord Irvine caused a __40__ of media protest when he said the __41__ of privacy controls contained in European legislation would be left to judges __42__ to Parliament…

[A] sided


[B] shared

[C] complied

[D] agreed

分析：词组
因为四个选项分别于with构成词组，sided with sb.支持、shared sth. with sb.分享、complied with屈从 于、agreed with同意；而此处后面的宾语是report为事，complied带入语义又不通顺，所以排除A，B，C。
（2001年38，0.556）
…In a significant __32__ of legal controls over the press, Lord Irvine, the Lord Chancellor, will introduce a __33__ bill that will propose making payments to witnesses __34__ and will strictly control the amount of __35__ that can be given to a case __36__ a trial begins.

In a letter to Gerald Kaufman, chairman of the House of Commons Media Select Committee, Lord Irvine said he __37__ with a committee report this year which said that self regulation did not __38__ sufficient control.

__39__ of the letter came two days after Lord Irvine caused a __40__ of media protest when he said the __41__ of privacy controls contained in European legislation would be left to judges __42__ to Parliament…

[A] present

[B] offer


[C] manifest

[D] indicate

分析：主谓宾一致
因为这句话的意思是：自我约束准则没有__38__足够的控制，而present提出、offer提供、manifest显示、indicate指示；根据上下文逻辑媒体贿赂证人一方面是没有相应法律，另一方面自我约束不能给与足够控制，可见offer最为合适，所以排除A，C，D。
（2001年39，0.394）
…In a letter to Gerald Kaufman, chairman of the House of Commons Media Select Committee, Lord Irvine said he __37__ with a committee report this year which said that self regulation did not __38__ sufficient control.

__39__ of the letter came two days after Lord Irvine caused a __40__ of media protest when he said the __41__ of privacy controls contained in European legislation would be left to judges __42__ to Parliament.

The Lord Chancellor said introduction of the Human Rights Bill, which __43__ the European Convention on Human Rights legally __44__ in Britain, laid down that everybody was __45__ to privacy and that public figures could go to court to protect themselves and their families…

[A] Release

[B] Publication
[C] Printing

[D] Exposure

分析：主谓宾一致
因为这句话的意思是；当他……引起了一阵轩然大波的两天之后，这封信被__39__。而release表示释放（主谓宾不一致）、publication公布、printing表示打印（如果目的仅仅是为了打印，显得太无厘头了）、exposure曝光（这封信既没有涉及丑闻，也没有被故意隐藏，所以谈不上曝光），所以排除A，C，D。
（2001年40，0.746）
…In a letter to Gerald Kaufman, chairman of the House of Commons Media Select Committee, Lord Irvine said he __37__ with a committee report this year which said that self regulation did not __38__ sufficient control.

__39__ of the letter came two days after Lord Irvine caused a __40__ of media protest when he said the __41__ of privacy controls contained in European legislation would be left to judges __42__ to Parliament.

The Lord Chancellor said introduction of the Human Rights Bill, which __43__ the European Convention on Human Rights legally __44__ in Britain, laid down that everybody was __45__ to privacy and that public figures could go to court to protect themselves and their families…

[A] storm


[B] rage


[C] flare


[D] flash

分析：词组
因为这里考的是固定搭配，学生非常熟悉的storm带入表示一阵、rage狂怒、flare闪烁、flash闪亮物。而storm带入正好使得语义通顺，所以排除B，C，D。
（2001年41，0.513）
…In a letter to Gerald Kaufman, chairman of the House of Commons Media Select Committee, Lord Irvine said he __37__ with a committee report this year which said that self regulation did not __38__ sufficient control.

__39__ of the letter came two days after Lord Irvine caused a __40__ of media protest when he said the __41__ of privacy controls contained in European legislation would be left to judges __42__ to Parliament.

The Lord Chancellor said introduction of the Human Rights Bill, which __43__ the European Convention on Human Rights legally __44__ in Britain, laid down that everybody was __45__ to privacy and that public figures could go to court to protect themselves and their families…

[A] translation

[B] interpretation
[C] exhibition

[D] demonstration

分析：主谓宾一致
因为这句话的意思是：对于欧洲法所包含的关于隐私权的__41__将留给法官而不是议会;而选项中translation翻译、interpretation翻译、exhibition展示、demonstration展示。而法官和议会不会无聊到“展示”隐私权，而他们的职责恰恰是解释法律条文，所以排除C，D。
按逻辑和保险起见，我们只做到这一步；以下仅供英语和语感较好的学生参考。
进一步分析：因为interpretation除了翻译之外，还有解释的意思，比translation更为恰当，所以排除A，C，D。
（2001年42，0.660）
…In a letter to Gerald Kaufman, chairman of the House of Commons Media Select Committee, Lord Irvine said he __37__ with a committee report this year which said that self regulation did not __38__ sufficient control.

__39__ of the letter came two days after Lord Irvine caused a __40__ of media protest when he said the __41__ of privacy controls contained in European legislation would be left to judges __42__ to Parliament.

The Lord Chancellor said introduction of the Human Rights Bill, which __43__ the European Convention on Human Rights legally __44__ in Britain, laid down that everybody was __45__ to privacy and that public figures could go to court to protect themselves and their families.

“Press freedoms will be in safe hands __46__ our British judges,” he said…

[A] better than

[B] other than

[C] rather than

[D] sooner than

分析：复现，3级
因为此题的线索距离较远，如果一下子找不到要懂得放弃，所以不排除。
按逻辑和保险起见，我们只做到这一步；以下仅供英语和语感较好的学生参考。
进一步分析：因为better than带入句法不地道，如果一定要用，应该改成it would be better to be left to judges than to Parliament.、other than带入表示应该留给法官和议会、rather than带入表示应该留给法官而不是议会、sooner than带入表示应该留给两者，这是时间有先后；而根据后面有一句说Press freedoms will be in safe hands__46__ our British judges.可以得出，应该留给的是大法官，只有rather than符合逻辑，所以排除A，B，D。
（2001年43，0.445）
…__39__ of the letter came two days after Lord Irvine caused a __40__ of media protest when he said the __41__ of privacy controls contained in European legislation would be left to judges __42__ to Parliament.

The Lord Chancellor said introduction of the Human Rights Bill, which __43__ the European Convention on Human Rights legally __44__ in Britain, laid down that everybody was __45__ to privacy and that public figures could go to court to protect themselves and their families.

“Press freedoms will be in safe hands __46__ our British judges,” he said…

[A] changes

[B] makes

[C] sets


[D] turns

分析：语法
因为分析这句话的结构：从选项可知__43__所填的是一个动词，__44__所填的是一个形容冠词；故这是一个谓语+宾语+补语的结构；而可以构成这种结构的动词不多，在所供选项中只有makes可以，所以排除A，C，D。
（2001年44，0.137）
…__39__ of the letter came two days after Lord Irvine caused a __40__ of media protest when he said the __41__ of privacy controls contained in European legislation would be left to judges __42__ to Parliament.

The Lord Chancellor said introduction of the Human Rights Bill, which __43__ the European Convention on Human Rights legally __44__ in Britain, laid down that everybody was __45__ to privacy and that public figures could go to court to protect themselves and their families.

“Press freedoms will be in safe hands __46__ our British judges,” he said…

[A] binding

[B] convincing
[C] restraining

[D] sustaining

分析：句子前后一致
因为这句话的意思是：使得欧洲人权公约在英国是具有法律__44__；而binding有法律约束力的、convincing令人信服的、restraining有约束力的、sustaining维持的。只有binding与前面的legally保持一致，所以排除B，C，D。
（2001年45，0.711）
…__39__ of the letter came two days after Lord Irvine caused a __40__ of media protest when he said the __41__ of privacy controls contained in European legislation would be left to judges __42__ to Parliament.

The Lord Chancellor said introduction of the Human Rights Bill, which __43__ the European Convention on Human Rights legally __44__ in Britain, laid down that everybody was __45__ to privacy and that public figures could go to court to protect themselves and their families.

“Press freedoms will be in safe hands __46__ our British judges,” he said…

[A] authorized

[B] credited

[C] entitled

[D] qualified

分析：词组
因为be authorized to do授权做某事、be credited to do sth.被相信干某事、sb. be entitled to sth.被授权拥有某物、be qualified to do. sth.有资格干某事，原文中to后面是一个名词，只有entitled符合，所以排除A，C，D。
（2001年46，0.267）
…The Lord Chancellor said introduction of the Human Rights Bill, which __43__ the European Convention on Human Rights legally __44__ in Britain, laid down that everybody was __45__ to privacy and that public figures could go to court to protect themselves and their families.

“Press freedoms will be in safe hands __46__ our British judges,” he said.

Witness payments became an __47__ after West was sentenced to 10 life sentences in 1995…

[A] with


[B] to


[C] from


[D] by

分析：词组
因为这里所需要的一个固定搭配，但其不为学生熟知，所以不排除。
按逻辑和保险起见，我们只做到这一步；以下仅供英语和语感较好的学生参考。
进一步分析：因为in safe hand with sth.是一个固定搭配，所以排除B，C，D。
（2001年47，0.605）
…“Press freedoms will be in safe hands __46__ our British judges,” he said.

Witness payments became an __47__ after West was sentenced to 10 life sentences in 1995. Up to 19 witnesses were __48__ to have received payments for telling their stories to newspapers…

[A] impact

[B] incident

[C] inference

[D] issue

分析：常识推理
因为这句话的意思是：贿赂问题在West被判10徒刑之后变成了一个__47__；impact影响、incident事件、inference推论、issue热点问题，而根据常理：一个事件曝光之后，很容易随之变成时事热点，所以排除A，B，C。
（2001年48，0.393）
…Witness payments became an __47__ after West was sentenced to 10 life sentences in 1995. Up to 19 witnesses were __48__ to have received payments for telling their stories to newspapers. Concerns were raised __49__ witnesses might be encouraged to exaggerate their stories in court to __50__ guilty verdicts.

[A] stated


[B] remarked

[C] said


[D] told

分析：词组
因为四个选项带入都表示“据说”的意思，而在英语中表达“据说”一定要用said这个单词，所以排除A，B，D。
（2001年49，0.543）
…Up to 19 witnesses were __48__ to have received payments for telling their stories to newspapers. Concerns were raised __49__ witnesses might be encouraged to exaggerate their stories in court to __50__ guilty verdicts.
[A] what


[B] when


[C] which

[D] that

分析：语法
因为此处是一个比较复杂的语法结构，所以不排除。
按逻辑和保险起见，我们只做到这一步；以下仅供英语和语感较好的学生参考。
进一步分析：因为concerns后面紧跟的是一个同位语从句，而引导词只能that，所以排除A，B，C。
（2001年50，0.354）
…Up to 19 witnesses were __48__ to have received payments for telling their stories to newspapers. Concerns were raised __49__ witnesses might be encouraged to exaggerate their stories in court to __50__ guilty verdicts.

[A] assure

[B] confide

[C] ensure

[D] guarantee

分析：近义词辨析
因为confide倾诉，带入明显语义不通；所以排除C。
按逻辑和保险起见，我们只做到这一步；以下仅供英语和语感较好的学生参考。
进一步分析：因为其余三个选项带入基本表示“使确信”有罪的判罚。assure使确信、ensure使确信、guarantee保证；assure和ensure带入语义更为通顺，而两者用法不同在于其搭配：assure sb. of sth.和ensure sth.，只有ensure符合语义与句法结构，所以排除A，C，D。

